
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senator Barbarê Borys-Damiêck¹

na 43. posiedzeniu Senatu
w dniu 4 listopada 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego

Zgodnie z przys³uguj¹cym senatorowi RP prawem do sk³adania oœwiadczeñ, kierujê do Pana Mini-
stra pismo (zostanie ono przes³ane drog¹ pocztow¹) nades³ane przez marsza³ka wojewódzkiego mazo-
wieckiego, pana Adama Struzika, który zwróci³ siê do mnie z proœb¹ o interwencjê w sprawie
drastycznego wzrostu wp³at wyrównawczych, zwanych potocznie „janosikowym”, na rok 2010 dla woje-
wództwa mazowieckiego.

Rok 2005 – 310 mln z³, czyli 24% uzyskanych dochodów podatkowych. Wp³ata na rok 2010 wzros³a
do 939 mln z³, czyli do 54%. Jednoczeœnie w³adze województwa mazowieckiego stwierdzaj¹, i¿ obecnie
obowi¹zuj¹cy system ustalania wp³at do bud¿etu pañstwa i podzia³u wp³ywów pomiêdzy województwa,
jako dochodów z tytu³u regionalnej czêœci subwencji ogólnej, jest niekonstytucyjny. Pan marsza³ek
Struzik proponuje tak¹ zmianê systemu, która – jego zdaniem – zapewni³aby ka¿demu regionowi gwa-
rantowany poziom dochodów.

Przesy³am wiêc na rêce Pana Ministra te propozycje i równoczeœnie kierujê je do rozwa¿enia przez se-
nack¹ Komisjê Bud¿etu i Finansów Publicznych, przekazuj¹c je przewodnicz¹cemu – Kazimierzowi
Kleinie.

Liczê na zajêcie stanowiska i na odpowiedŸ w ustawowym terminie.

Z powa¿aniem
Barbara Borys-Damiêcka




